
Zápis ze setkání pastorační rady  16. 1. 2024 20:15 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni:  P.  Vojtěch  Smolka,  jáhen  Jakub  Haloda,  Daniela  Jančíková,  Jana  Steifová,  Dominika
Macková, Jana Krausová, Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena, Jakub Formánek, Oliver Macháček
Omluveni: P. Jakub Žákavec 

Navrhovaný harmonogram: 
1) Chvíle neformálního setkání 
2) Společná modlitba 
3) Zhodnocení úkolu probrání vize a mise 

 podklady, resp. výsledky úkolu z minulého setkání 
 každý ze členů okomentuje výsledek svého šetření 
 zamyšlení jednoho farníka nad vizí 

4) Příprava na setkání pastoračních rad 31. 1.
 Výběr tématu, zpracování a prezentace, organizace setkání 

5) Navázání na předchozí pastorační radu 
 jednotlivé okruhy odpovědností 
 informace o ekonomických záležitostech (Oliver) 

6) Témata pastoračních radních: 
 Brožurka o kostele a o farnosti (Svatomír) 
 Brožurka o kostele (formát, forma a rozsah) (Ladislav) 
 Data setkání PRF do konce školního roku (Dominika) 
 Chodí málo lidí na farní kávu - např. nabídka divadla pro děti jednou za čas (hrál by Karel) 

(Dominika) 
 V únoru bývala setkání těch, kdo bývali dříve jako jáhni nebo kněží ve farnosti, vrátit se 

k této tradici? (Ladislav) 
 Topení ve všední dny při mši v předních lavicích? (Ladislav) 
 Poutní mše ve Zdiměřicích, výlet na Svatou Horu (Jakub Ž.) 

12.1.2024 14:33:38
Jana

Steifova
Na manželském společenství v prosinci, se všemi členy Spolča. Všichni vizi i misi 
považuji za dobře formulovanou, obsah je správný, nelze nic vytknout.

14.1.2024 14:56:07 Dominika

S Jakobandem na zkoušce 12.1. - spojení a informovanost také s okolními farnostmi. 
Například pozváním na určité zajímavé a relevantní akce. Konkrétní příklad - příští 
sobotu pořádá Lhotka tradiční karneval, dříve bývalo cca 150 dětí, teď 50. Malé děti 
odrostly, v Kunraticích je naopak menších dětí hodně.

14.1.2024 17:33:30
Jakub 

Formánek
Ahoj, lidi z blízkého okolí jsem v drtivé většině rodinnými příslušníky ostatních členů 
PR a “jiné” farníky jsem nedokázal oslovit. 

14.1.2024 18:24:38 Svatomír Mydlarčík
Rukopis o farnosti, rozeslány e-mailem mezi členy i nečleny budu informovat na 
setkání. Naplnění vize o informovanosti a zviditelnění farnosti-úvod ní akce.

14.1.2024 18:34:50
Jana

Krausová 

Společenství mladých se vize i mise líbily, ale myslíme si, že to není lehký úkol. Máme 
však nápady, jak by se na tom dalo začít pracovat. (Zviditelnění - instagram farnosti, 
spojení - víc zapojení Hrnčíř)

15.1.2024 10:52:49
Ladislav
Hylena

Najít společné téna na splečné akce kde by se zapojila širší skupina a ztmelilo by to 
kolektiv Farní rodiny. Kostel je otevřený (v pořadku) zútulnění mší svatých hlavně 
ve všední den. Farni oběd a rodinný kruh.
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Průběh zasedání: 
ad 1) Chvíle neformálního setkání 
ad 2) Společná modlitba
ad 3) Zhodnocení úkolu probrání vize a mise: 

Shrnutí zpětné vazby a komentářů od farníků:
 Jana S. – bez většího komentáře; 
 Jana K. – bez většího komentáře; 
 Oliver – shrnul několik podnětů, které od farníků získal (např. zabijačka, farní poutě, farní 

káva po mši svaté v neděli v 8h, koncert Jakobandu, atd.). 
 Dominika – představení své mise/vize, nápad se spojit s jinými farnostmi (např. karneval 

s farností na Lhotce). 
 Daniela – senioři jsou s chodem farnosti spokojeni (status quo), viz shrnutí Jakuba Žákavce.
 Ladislav H. – krásná myšlenka, ale je potřeba doladit detaily. 
 Svatomír M. – navrhuje doplnit články do Kunratického zpravodaje (např. o Velikonocích + 

Jakoband, atd.). 
 Jakub H. – pročetl výstup z „vize/mise“, probral se staršími ministranty => bez větší reakce.

Poznámka „navíc“
 Vojtěch vysvětlil fungování Kunratického zpravodaje – např. kalendárium a tzv. kulatý stůl. 

Závěr k tomuto bodu:
 V první fázi udělat skupinu, která stanoví „big picture“ a pak řešit detaily. 

ad 4) Příprava na setkání pastoračních rad 31. 1.
 shrnutí průběhu setkání v lednu 2023;
 v našem vikariátu máme 18 farností;
 očekávaná účast do 150 lidí, možná méně; 
 potřeba určit, kdo bude mít na starosti prezentaci, organizaci, pohoštění a úklid;
 ve dvoukolové volbě bylo zvoleno téma „Duchovní růst matek“ (alternativními kandidáty 

bylo farní obědy, které si berou za své různé skupiny farníků, Bál svatých, Jakoband, dětské
katecheze, duchovní obnova podle E. Sieverse); 

 rozdělení úkolů: 
o občerstvení – Jana S. + Jana K. + Daniela, Vojtěch domluví s Milošem Romem 
o nápoje nákup a příprava – Jakub H. 
o prezentace – Dominika 
o úprava prostor – Jakub F. a Oliver 
o úklid po akci – Ladislav H. 

 bylo by velmi vhodné, kdyby se všichni zástupci PRF zúčastnili, a to vzhledem k tomu, že se 
setkání koná v naší farnosti; 

 Vojtěch informoval, že na příspěvek každé farnosti jsou 3 minuty a je možné předem zaslat
prezentaci, která bude pak promítána; 

 každá farnost má s předstihem zaslat počet účastníků, to pomůže při přípravě. 

ad 5) Navázání na předchozí pastorační radu 
 Jednotlivé okruhy odpovědností členů PRF: 

o technické záležitosti – Ladislav a Jakub F., z iniciativy Vojtěcha vznikl technický tým 
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o liturgické záležitosti – Daniela 
o ekonomické záležitosti – Oliver 
o Tříkrálová sbírka – Oliver 
o kronika, kniha o kostele, pohlednice atd. – Svatomír 
o vize a mise – Dominika (a Oliver) 
o katecheze dětí a mládeže a související aktivity – zatím nikdo (resp. katechetický tým)
o formace dospělých – Jakub Haloda 
o společenství a setkávání – zatím nikdo, Dominika ráda pomůže 
o akce s evangelizačním přesahem – Jana S., Jana K., Oliver 

 Noc kostelů – Jana S. 
 Kunratice žijou – Oliver 
 rozsvěcení vánočního stromku – zatím nikdo 

 Informace o ekonomických otázkách: 
o Oliver krátce shrnul farnosti – stav dluhu, možnost dalších dotací, Donátor. 
o Oliver zmínil, že asi už za 2 roky bude farnost bez dluhu – za předpokladu, že sbírky,

dary MČ a jiné příjmy budou v obdobných hodnotách jako v posledních letech.

ad 6) Témata pastoračních radních: 
Brožura o kostele sv. Jakuba Staršího v     Kunraticích   
 Svatomír nás během cca 20 minut informoval o svém pohledu na věc – minulost spojená se

stávající (vyprodanou) brožurou, jeho plán na tvorbu nové brožury, atd. 
 Dle návrhu Svatomíra by brožura o kostele měla formát A 5 a cca 50 stran.
 Svatomír navrhl, že v případě potřeby by mohl být vydavatel. 

Data setkání do konce školního roku 
 Někteří členové chtěli stanovit data s větším předstihem, jiným naopak vyhovuje stávající 

systém hledání vhodného data s předstihem menším, zůstává stávající systém. 
Chodí málo lidí na farní kávu     
 K tomuto tématu se vrátí PRF na některém z příštích zasedání. 

V únoru bývala setkání těch, kdo bývali dříve jako jáhni nebo kněží ve farnosti     
 Vojtěch zmínil, že setkání nyní nebylo kvůli adaptaci a rezervovanému postoji P. Jana Balíka

k adaptaci, zmínil také, že setkání se účastnila relativně malá skupina převážně seniorů. Do 
budoucna lze samozřejmě obnovit. 

Topení ve všední dny při mši v předních lavicích?
 Daniela a Vojtěch zmínili, že tato praxe nyní existuje. 

Poutní mše ve Zdiměřicích, výlet na Svatou Horu
 Svatomír zmínil, že na Svatou Horu jezdívaly dva autobusy. 
 Vojtěch připomněl, že pouť na Svatou Horu je naplánovaná na 4. 5., pro mladé dokonce již 

od 3. 5. s přespáním a krátkým putováním ze Slivice. Na pouť 4. 5. pozval. Akce tohoto typu
předpokládají iniciativu farníků, Vojtěch ji pak rád podpoří. 

 Zdiměřickou kapličku uvažujeme opravovat, není nyní jasné, zda se podaří získat granty a 
zda a jaký bude časový harmonogram. 

Zapsal: Oliver Macháček 
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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